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§ 1 Godkännande av dagordningen, val av justerare, tid för justering 

Dagordningen godkändes. Till justerare utsågs ordförande Barbro Karlsson 
och vice ordförande Stig Åström. Justering sker onsdag 14 oktober. 

 
§ 2 Anmälan av protokoll från föregående sammanträde  

Protokollet från rådets sammanträde den 7 september 2009 anmäldes. 
 

§ 3 Dagens gäst:  Äldreombudsmannen Lotta Burenius 
Stockholms stads Äldreombudsman Lotta Burenius visade en dokumentär-
film om att bli äldre och beroende. Filmen innehåller intervjuer med Maj-
Britt Wärngård som resonerar om hur det är att gå från ett självständigt liv 
till att plötsligt vara beroende av andra för att klara vardagen. Maj-Britt be-
rättar bland annat om sina försök att framföra synpunkter på utförare inom 
hemtjänsten till stadens tjänstemän.  
 
Äldreombudsmannen avslutade med ett par dikter hämtade ur Ragnar Tho-
ursies poesisamling Sånger från äldreomsorgen. 

 
§ 4 Aktuellt från nämndsammanträdet den 17 september 2009 

Inget fanns att rapportera. 
 

§ 5 Ärenden till nämndsammanträdet den 22 oktober 2009 
Ärende nr 4: Svar på skrivelser från stadsdelsnämnden och pensionärs-
rådet om lokaler och lokalbidrag samt om öppen, ej biståndsbedömd dag-
verksamhet 
Rådet tackade för sammanställningen över tillgängliga lokaler men ut-
tryckte missnöje med svaret på frågan om lokalbidrag. Man förväntar sig 
nu att nämnden tar upp frågan om lokalbidrag inom ramen för det stöd som 
ges till utomstående organinsationer. I denna fråga anmälde SPF:s repre-
sentanter i rådet en avvikande mening och sade sig vara nöjda med svaret.  
 
Rådet undrade varför förvaltningen i sitt svar på frågan om lokalbidrag 
hänvisat till stödet till utomstående organisationer, eftersom riktlinjerna för 
det stödet i dagsläget inte medger bidrag till lokalkostnad. Rådet påminde 
också om den utlovade översynen av riktlinjerna för nämndens andra stöd-
form – kulturbidraget – där rådet tidigare har önskat ett förtydligande när 
det gäller vilka kulturevenemang som kan beviljas bidrag. (Se rådets pro-
tokoll från mötet den 7 september 2009.) 
 
Rådet konstaterade vidare att Söderledskyrkan i själva verket upplåter sina 
lokaler gratis till pensionärsföreningar på dagtid. (I tjänsteutlåtandet anges 
150:/tim dagtid.)  
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Avdelningschef Ingrid Friberg berättade att förvaltningen har tagit kontakt 
med det kommunala bostadsbolaget Svenska Bostäder för att undersöka 
om pensionärsföreningar skulle kunna att använda lokaler inom deras be-
stånd för sin verksamhet.  
 
Ärende nr 5: Ombyggnad av Farsta vård- och omsorgsboende   
Ingrid Friberg redogjorde för förslaget till ombyggnad av Farsta vård- och 
omsorgsboende. (Ärendet är ännu inte helt färdigt och kunde alltså inte 
skickas ut inför rådets möte.) Rådet hade inga synpunkter på redogörelsen. 
 
Ärende nr 9-13: Åtgärdsplaner för Stora Sköndals vård- och omsorgsboen-
de, Postiljonens vård- och omsorgsboende, Stora Sköndals Hemtjänst samt 
uppföljningar av Stora Sköndals Hemtjänst, Farsta vård- och omsorgsbo-
ende och Lovisagården AB 
Rådet uttryckte oro över att samma anmärkningar återkommer vid uppfölj-
ning efter uppföljning och undrade om enheterna verkligen kommer att 
kunna åtgärda alla brister inom rimlig tid. 
 
Ingrid Friberg berättade att förvaltningen arbetar på att göra rapporteringen 
tydligare och lättare att jämföra med tidigare uppföljningar. På fråga från 
rådet lovade Ingrid att återkomma vid nästa möte med mer detaljerad in-
formation om vem som ansvarar för vilka uppföljningar inom äldreomsor-
gen, beroende på driftform och annat. 
 
Ärende nr 14: Kartläggning av grundläggande hälso- och sjukvårdsinsat-
ser i särskilda boendeformer för äldre. 
Rådet instämde särskilt i förvaltningens påpekande att verksamheterna 
måste fortsätta arbetet att utveckla rutiner för riskbedömningar samt för 
planering och genomförande av åtgärder. Man instämde också i påpekandet 
att vidtagna åtgärder måste följas upp och att allt ska dokumenteras i om-
vårdnadsjournaler. 
 
Ärende nr 19: Förslag till centralupphandling av vård- och omsorgsboen-
den inklusive Veckobo gruppboende 
Rådet instämde i förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 
Ingrid berättade att månadsrapporten visar på ett litet överskott inom äldre-
omsorgen och att detta beror på att köpen av vårddygn fortfarande ligger 
under budgeterad nivå. 
 
Ingrid informerade även om ett tilläggsärende som gäller en ansökan hos 
Sveriges Kommuner och Landsting om utvecklingsmedel till ”Program för 
hållbar jämställdhet” inom äldreomsorgen.  
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§ 6 Information från förvaltningen och avdelningen för äldre  
Ingrid Friberg lämnade följande information. 

• Den uppsökande verksamheten inriktas nu på åldersgruppen 75-80 år. Hit-
tills har omkring 450 hembesök gjorts. Åldersgruppen omfattar totalt ca 
2000 personer. Troligen kommer de öppna mötena, som är ett alternativ till 
hembesöket, att vara mer populära i den här yngre åldersgruppen. 

• Postiljonens vård- och omsorgsboende övergår till Attendo Care fr o m 1 
november. Större delen av personalen har valt att söka tjänstledigt för att 
prova på en anställning hos den nya utföraren. 

• Den nyligen genomförda volontärveckan resulterade i ett antal volontärer. 
Förvaltningen återkommer med mer information vid ett senare tillfälle. 

 

§ 7 Övriga frågor  
Ingrid Friberg och ledamoten Gun Forss berättade att den önskade boulebanan i 
källaren på Farsta sim- och idrottshall förmodligen inte blir av eftersom den 
ohälsosamma krutröken från skjutbaneverksamheten lägger sig över de tänkta 
boulebanorna. 
 
Inga Lill Lindgren frågade om det är möjligt att installera en bänk vid närbus-
sens hållplats vid Korintvägen i Hökarängen. Ingrid lovade undersöka och åter-
komma med besked. 
 
 

 


